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Jednota českých matematiků a fyziků 
ČESKÁ FYZIKÁLNÍ SPOLEČNOST 
Odborná skupina Organizace výzkumu 3 přílohy 

 
 
 

Zápis ze semináře „Perspektivy“,  
 

konaného ve čtvrtek 29. ledna 2009, 14:00–16:30, 
ve Velké posluchárně v sídle Jednoty českých matematiků a fyziků, Praha 1, Žitná 25. 

 
 
 

Přítomni: 

Doc. RNDr. Jindřich Bečvář, CSc. Matematicko-fyzikální fakulta UK Praha 
Prof. RNDr. Martin Černohorský, CSc. Ústav teoretické fyziky a astrofyziky PřF MU Brno 
Prof. RNDr. Jan Fischer, DrSc. Fyzikální ústav AV ČR  
RNDr. Zdeněk Jirák, CSc. Fyzikální ústav AV ČR  
Doc. PhDr. Eva Klímová, Ph.D. Filozoficko-přírodovědecká fakulta SU Opava  
Prof. RNDr. Olga Krupková, DrSc. Přírodovědecká fakulta UP Olomouc 
Doc. RNDr.Jan Obdržálek, CSc. Matematicko-fyzikální fakulta UK Praha  
Prof. RNDr. Libor Pátý, CSc. dříve Matematicko-fyzikální fakulta UK Praha 
RNDr. Jiří Rákosník, CSc. Matematický ústav AV ČR 
RNDr. Vladimír Roskovec, CSc. Centrum pro studium vysokého školství Praha 
RNDr. Ivan Saxl, DrSc. Matematický ústav AV ČR 
Prof. RNDr. Jaroslav Smítal, DrSc. Matematický ústav SU Opava 
RNDr. Alice Valkárová, DrSc. Matematicko-fyzikální fakulta UK Praha  
Doc. Ing. Štefan Zajac, CSc. Jednota českých matematiků a fyziků 
Prof. RNDr. Jiří Zlatuška, CSc. Fakulta informatiky MU Brno 
 
Program: 
 

14:00–14:10   Registrace. 
14:15–14:25 1. Zahájení. 

Rekapitulační zkratka seminářů Představy a Skutečnost a jejich odezva. 
Charakteristika seminářů Akademické fórum I–II–III. 
Legislativní aktivity probíhající nebo připravované v akademické obci: 
I – Organizace výzkumu. Infrastruktura. Hodnocení. 26. 2. 2009 
II – Vysoké školy. Akreditační komise. 26. 3. 2009 
III – Akademie věd. 23. 4. 2009  

14:25–14:35 2. Jiří Rákosník: Informace z jednání Výboru Poslanecké sněmovny pro vědu, 
vzdělání, kulturu, mládež a tělovýchovu (21.1.2009) a jeho Podvýboru pro 
vědu a vysoké školy (20.1.2009). 

14:35–14:45 3. Jana Musilová: Poznámka ke zpracování dat při hodnocení výzkumu. 
14:45–15:00 4. Orientační diskuse k problematice zákona č. 130 a Bílé knihy. Finance. 
15:00–15:30 5. Přestávka. Příprava návrhů. 
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15:30-15:35 6. Předání stručných písemných sdělení pro zápis o probíhajících nebo 
připravovaných legislativních aktivitách institucí, týmů a jednotlivců. 
Projekty podporované Fondem rozvoje vysokých škol, grantovými agenturami 
a jednotlivými institucemi. 
Aktivity (1) ukončené, (2) připravené, (3) připravované, (4) uvažované. 
Přihlášky do diskuse. 

15:35-16:10 7. Diskuse k písemným sdělením a návrhům vlastních legislativních aktivit 
v akademické obci. 

16:10–16:25 8. Všeobecná diskuse. 
16:25–16:30 9. Shrnutí a informace k Akademickým fórům I–II–III. 
16:30  Ukončení. 
 
 
1.  ZAHÁJENÍ. Seminář zahájil ve 14:15 předseda OS ČFS JČMF Organizace výzkumu M. Čer-
nohorský uvítáním účastníků. Konstatoval úspěšnost seminářů Představy a Skutečnost při vyjas-
ňování aktivit vrcholných akademických institucí. Definitivně se potvrdilo, že v současné době 
žádná z nich nevypracovává samostatně záměry ani paragrafované znění nějakého zákona a že se 
k tomu ani nechystá. Projevuje se rostoucí zájem o aktivity v Jednotě v předmětné oblasti. 
Program seminářů Akademické fórum I–II–III bude reagovat na vývoj situace. 
 
2.  INFORMACE Jiřího Rákosníka o jednání Výboru a Podvýboru Poslanecké sněmovny Parla-
mentu byla péčí autora před seminářem účastníkům rozdána. Je připojena jako Příloha 1. Ústní 
komentář umožnil dobrou představu o atmosféře jednání.  
 
3.  POZNÁMKA Jany Musilové (Příloha 2) je charakteristickou ukázkou problematiky jedné 
z oblastí hodnocení výsledků výzkumu. Účastníci ji dostali v plném znění, komentoval ji 
M. Černohorský, pro nepřítomnost autorky, která se nemohla uvolnit ze své prorektorské povin-
nosti při evaluaci jedné z fakult Masarykovy univerzity.  
 
4.  V ORIENTAČNÍ DISKUSI byla nadhozena otázka finančních nákladů na vytvoření Bílé knihy a 
otázka vznesení požadavku na zveřejnění konkrétního rozpočtu včetně jmenovitých osobních 
honorářů.  
 
5.  PŘESTÁVKA byla využita k řadě dílčích diskusí. 
 
6.  PŘEDÁNÍ TEXTŮ určených pro zápis příspěvku přihlašovaného do diskuse se osvědčilo. 
 
7.  DISKUSNÍ PŘÍSPĚVKY (Příloha 3) zazněly v pořadí: 

Martin Černohorský: K tvorbě konečného návrhu zákona o terciárním vzdělávání. 
Jiří Zlatuška:  K některým důsledkům uvažovaných legislativních změn. 
Libor Pátý:  Myšlenky k akademické svobodě a tvorbě zákona, 
Zdeněk Jirák:  Poznámky k hodnocení výzkumu a k BKTV. 
Jan Fischer:  Rada jako reprezentant vědecké obce. 
Diskuse k registrovaným příspěvkům přešla ve všeobecnou diskusi. 
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8.  VŠEOBECNÁ DISKUSE se týkala už diskutovaných i řady dalších témat. Návrhy s konkrétní for-
mulací jejich znění pro zápis v ní už podány nebyly.  
 
9.  AKADEMICKÉ FÓRUM I (Praha, 26. 2. 2009) bude tematicky zaměřeno zejména na proble-
matiku postupů při implementaci Bílé knihy terciárního vzdělávání, verze projednaná vládou 
26. 1. 2009, a na některé jednotlivosti jejího obsahu (rektor, správní rada). 
 
UKONČENÍ. Před samotným ukončením semináře v 16:35 informovali někteří účastníci ve struč-
ných sděleních o svých zkušenostech z různých jednání týkajících se organizace výzkumu. 
 

Přílohy: 

P1 Jiří Rákosník: 
Informace z jednání výboru PSP pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež a tělovýchovu 
21. 1. 2009 a jeho podvýboru pro vědu a vysoké školy 20. 1. 2009. 

P2 Jana Musilová: 
Poznámka ke zpracování dat při hodnocení výzkumu. 

P3 Diskuse_MC-JZ-LP-ZJ-JF. 
 
 
29. 1. 2009 
 
Za Odbornou skupinu ČFS JČMF Organizace výzkumu 
Prof. RNDr. Martin Černohorský, CSc., předseda 


